
 

 

 

Referat byggeudvalgsmøde 04 Ravnholm Skole  

Afholdt d. 17. marts 2021 på Microsoft Teams 

 
 

Deltagere: 

Henning Bach Christensen, direktør (formand) 

Mette Carstad, Ejendomschef Rudersdal 

Martin Tinning, Skolechef Rudersdal 

Bettina Birch, Projektleder Rudersdal Ejendomme 

Katrine Daugaard Jørgensen, Arkitekt, RUBOW-arkitekter (rådgiver) 

Stine Poulsen landskabsarkitekt, RUBOW-arkitekter (rådgiver) 

Emil Svinth Aagaard, Rudersdal Skoleområde (referent) 

 

Fra Ravnholm Skole 

Kristine Juel Sklander, Skoleleder 

Kristine Jønsson Gebuhr, afdelingsleder Nærum  

Eva Kragh, Administrativ leder  

Birgit Schøn: Pædagogisk afdelingsleder for udskolingen 

Jonas Bille, Forældrerepræsentant  

Dorthe Haugaard Nielsen, Medarbejderrepræsentant 

Jakob Tandrup, Elevrepræsentant  

Theodor Lund Hodges, Elevrepræsentant 

 

 
1. Status (hvad pågår, ændring af tidsplan m.v.) v/ Katrine D. Jørgensen 

& Martin Tinning 

Præsentation af den tilpassede tidsplan og igangsættelsen af 

projekteringsarbejdet på skolerne. Til projekteringsfasen er der 

nedsat fem arbejdsgrupper med deltagelse af skolens medarbejdere, 

skolens ledelse samt skoleområdet. Grupperne vil udarbejde inputs 

ift. funktionaliteter og muligheder i de nye læringsmiljøer.  

Der skal løbende koordineres ifm. præsentation af det endelige 

byggeprogram for skolebestyrelsen og skolens medarbejdere. 

Præsentationen vil først finde sted efter granskningsperioden er 

færdiggjort. 
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2. Fremlæggelse af næsten færdigt byggeprogram v/ Katrine D. 

Jørgensen 

 

Præsentation og drøftelse af disponeringerne i det foreløbige 

byggeprogram herunder: 

- Natur/teknik-lokale i forbindelse med indskolingsområdet 

- Etablering af praktisk-æstetisk område og værksted centralt på 

skolen 

- Etablering af multisal med mulighed for musikundervisning 

- Etablering af lounge og ”mini-mad” i par-terre  

- PLC-depot i par-terre i forbindelse med elevator.  

- Af inspirationsbilleder som illustrerer potentialerne i 
fagområderne herunder mulighed for åbne og lukkede 
grupperum, differentiering i læringsmiljøet og mulighed for rum i 
rummene. Inspirationsbillederne kan tjene som idékatalog for 
arbejdet i projekteringsgrupperne.  

 

Ydermere drøftes disponeringsgrundlaget herunder elevantal og 

medarbejder-antallet på skolen. Der vil altid disponeres efter fire 

spor i udskolingen. At skolen på nuværende tidspunkt og i 

elevtalsprognoserne ikke foreløbigt kommer op på fire spor giver 

dog mulighed for at bruge nogle lokaler mere fleksibelt, hvilket giver 

nye muligheder for lokalernes anvendelse. Ligeledes drøftes den 

generelle lokaleoptimering ifm. lokaler til ressourcepersoner. 

 

 

3. Fremlæggelse af prioritering af genopretning og modernisering v/ 

Stine Poulsen 

Præsentation af etapeplan for sammentænkning af modernisering 

og genopretning i forbindelse med at etablere nye udendørs 

læringsmiljøer for den samlede udskoling på afd. Nærum. Der er 

fokus på at skabe sammenhæng mellem lokaler omkring 

amfiteateret og på cykelparkeringspladser ved ankomstområdet.  

Fremlæggelse af potentialer for:  

- Indbydende ophold/ ”hæng-ud”-steder til brug i og uden for 
undervisning 
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- anvendelse af belysning for at gøre udemiljøet attraktivt og sikre 

hensigtsmæssig brug af skolens udeareal i og udenfor skolens 

åbningstid. 

- Styrke muligheden for fysisk aktivitet, idræt og leg i udearealet. 
- Styrke faciliteterne for brug af udeareal som læringsrum.  
 

Drøftelse af mulighed for attraktive tilbud i udearealet for 5. og 6. 

klasse samt mulighed for forskudte pauser for at mindske 

belægningen på udearealet. 

 

4. Kommentarer og drøftelse. 

Kommentarer og drøftelse blev taget løbende under forrige punkter. 

 

5. Økonomi v/ Henning B. Christensen 
Gennemgang af overslag for omkostningerne vedr. ombygningen på afd. 

Nærum og den igangværende granskning af budgettet. Der skelnes 

mellem moderniseringsbehov og genopretningsbehov, hvoraf 

modernisering prioriteres, da det et er direkte knyttet til kommissoriet for 

samlingen af udskolingen på matrikel Nærum. Genopretningsbehovet vil 

indtænkes i den generelle masterplan for skolerne i Rudersdal 

Kommune, hvilket skaber mulighed for økonomiske stordriftsfordele. 

Den økonomiske granskning forventes færdiggjort primo april 2021.  

 

Drøftelse af det kommunikative budskab ifm. præsentation af det 

endelige byggeprogram for skolebestyrelse og medarbejdere på skolen. 

Herunder fokus på realistisk forventningsafstemning og tydelighed 

omkring etapeplanen for modernisering og genopretning. 

Forældrerepræsentant, skolens ledelse og rådgiver koordinerer omkring 

præsentation af byggeprogrammet for skolebestyrelse såvel som for 

medarbejdere, men afventer den færdiggørelse af den økonomiske 

granskning.  

 


